
 

    Landsbyordningen  Voerladegård  
Skolebestyrelsesmøde mandag 30/10 2023  

kl. 19-21.30 

på personalestuen  

 

Referat 

   
Forældrerep.:  Anders, Signe, Ditte, Vicky, Rikke, Morten, Jan  

Medarbejderrep: Christian   

Ledelse: Jeanette, Merete 

 

Afbud:  Morten, Brian, Christian, Signe 

 

Vært: Anders  

 

TAK FOR JERES VENLIGE, DEJLIGE HILSEN TIL OS ALLE PÅ PERSONALETS DAG!  

 

 

1. Orientering ved  

a. Ledelse 

b. Medarbejdere  

Referat:  

Skolen:  

- Lørdag havde vi en planlægningdag med al Landsbyordningens personale for det 

kommende år.  

- Der opstartes samarbejde med Natur og Ungdom i den kommende uge/tid.  

- Trivselsuge i uge 43 – opsamling på trivsels og antimobbestrategien, kommer på næste 

møde.  

- Omlægning på opgaven med fælles bygningsdrift. Det bliver en selvstændig enhed med 

fire distrikter.  

- Ordekspressen startet; Voerladegård er med igen i år. 

- Førstehjælp for personalet.  

- Legepladstilsyn gennemføres årligt; multibanen har fået en bemærkning. 

- OBS på klubbygningen.  

- Nye låse i hele bygningen. En større udskrivning men det kunne ikke vente længere.  

- Kommunens kontraktholdere skal på seminar ift. fremtidens fokus i Skanderborg 

Kommune – og velfærden.  

- Fællestur ud af huset med skolen og de ældste børnehavebørn, efter al sandsynligvis til 

Økolariet.  

- Besøg af det politisk udvalg – fortalte om tiltag og udfordringer.  

Børnehaven: 

- Opdatering på sidste drøftelse om forældresamarbejde. Justeringer af den gode 

modtagelse efter drøftelse med Trivselsrådet. Trivselsrådet er et godt forum at afstemme 

behov fra virkeligheden. Næstformanden stiller sig til rådighed for at tage imod nye 

forældre/familier fra SB´s side.  



- Forældremøde d. 4. oktober med fokus på forventninger og aftryk fra børnehaven. 

Udgangspunktet var i materialet KVALid KVALid Dialog (ucn.dk) 

hvor daglig leder og en fra personalet deltager i kursusforløb i efteråret. Drøftelser på 

tværs af forældregruppen ift. børneperspektiv, børnefællesskaber og 

læring/rammesætning. Godt engagement og gode output, som børnehaven kan arbejde 

videre med.  

- Genstart af dialogen med vuggestue og dagpleje. Børnehaven vil gerne invitere til 

samarbejde om fælles projekt med alle børn og forældre i løbet af foråret 2024.  

- Gang I gode projekter om; natur, udeliv og science. November med fokus på 

børnegruppen. December med julehygge i børnenes tempo; der laves ikke julegaver i år 

(afstemt med Trivselsrådet). 

- Bedsteforældrejulefrokost d. 30. november; hyggeligt arrangement som der skal holdes 

fast i.  

SFO og klub: 

- Medarbejder er snart tilbage efter sygeperiode. En medarbejder holder orlov i januar og 

februar og der er en løsning klar for perioden. 

- ”Jule tam-tam” afholdes d. 7. december med justeringer fra sidste år. Der er brug for lidt 

forældrehjælp den dag.  

 

 

2. Orientering og kort drøftelse om regnskab og kommende budget. 

Herunder kort om den indgåede budgetaftale for 2024 i Skanderborg Kommune.  

Referat:  

Total bruger Landsbyordningen budgettet fuldt ud. Børnehaven er udfordret på budget da 

der ikke er nok børn indskrevet til at have et budget i balance. Der kigges hele tiden på 

mulige løsninger, bla.. Ift. at udnyttes fælles ressourcer og personale.  

 

3. Åbne-lukketider i børnehaven/SFO/klub. Beslutning.  

En del af budgetaftalen er reducering af åbningstiden i dagtilbud med 30 min. Vi skal finde 

45 minutter hen over en uge, idet vi i forvejen havde 15 mere end krævet.  

Jeanette har et par forslag klar, som vi kan drøfte ud fra.  

 

Udsendt til bestyrelsen inden mødet: 
Skanderborg byråd har i budgetaftalen for 2024 – 2027 besluttet af reducerer i åbningstiden i 

børnehaverne i 2024. Reduktionen er med 0,5 time ugentlig, fra 52 timer pr uge til 51,5 timer pr. 

uge. 

I Landsbyordningen i Voerladegård er åbningstiden i børnehaven og SFO pt. på 52,25 timer (klub 52 

timer ugentlig).  

Det besluttes at udmøntningen i børnehaven bliver en reduktion til ugentlig åbningstid på 51,5 

timer (i alt 45 minutter ugentligt).  

Der besluttes en af følgende muligheder for reduktion i åbningstiden: 

1) At der lukkes kl. 15.30 om fredagen (fuld reduktion med 45 min. ugentligt) 

2) At der lukkes kl. 16.45 om onsdagen og kl. 15.45 om fredagen (på baggrund af børnefremmøde) 

Det besluttes samtidig, at der reduceres i SFO og klub´s åbningstid så det harmoniseres med 

børnehavens åbningstider.  

https://www.ucn.dk/efteruddannelse/skraeddersyede-forlob-og-konsulentydelser/ekspertiseomrader/dagtilbud/kvalid-kvalitet-i-dagtilbud/kvalid-dialog


Jf. ”Styrelsesvedtægterne” skal ændringer af åbningstid varsles med 3 måneder. Udmøntningen 

varsles pr. 1. november 2023 med ikrafttrædelse pr. 1. februar 2024. 

 

Referat:  

Beslutning: 

Skolebestyrelsen tiltrådte indstillingen og reduktionen i åbningstiden udmøntes efter forslag 2. Pr. 

1. februar 2024 lukkes kl. 16.45 om onsdagen og kl. 15.45 om fredagen. Udmøntningen er 

begrundet i børnefremmødet i børnehave, SFO og klub. 

Skolebestyrelsen tiltrådte at reduktionen i åbningstid også er gældende for SFO og klub.  

Skolebestyrelsen tiltræder at åbningstiden reduceres med virkning fra 1. februar 2024.  

 

4. Aften om Digital dannelse onsdag 1/11.  

Kort orientering og ønsker/drøftelse i SB herunder jeres rolle onsdag aften. 

Referat: 

Godt sammensat program og vi håber vi får en god aften. Ikke så mange tilmeldte, men vi 

sender lige en opfordring mere.  

 

5. Lektier i ferien. Drøftelse.   

Vicky har fået henvendelse fra forældre med ønske om at drøfte lektier i ferier.  

Hvad er lektier?  

Vi prøver at blive klogere sammen og finde ud af om, vi skal have formuleret et princip 

herom? 

Referat:  

Henvendelse fra forældre i lille-team ift. mange lektier i ferieperioderne. Det er nødvendigt 

fra skolens side, at forældrene støtter op om eks. læsetræning.  

Formuleringen skal være ”opfordring”. Undgå forberedelselektier hen over en ferieperiode.  

Sender ”princip for lektier og faglig fordybelse” med ud til det næste SB-møde. Gendrøftet 

princippet igennem igen og revideret/reduceret i formuleringerne.  

 

6. Principper. 

I forbindelse med oprydning og igangsætning af arbejdet med principper er der nu udkast til 

nedenstående.  

Jeg sender diverse bilag med – og vi tager det løbende henover foråret.  

1. Undervisningens organisering 

Referat: oplæg til princippet blev gennemgået. Besluttet.  

2. Deltagelse i undervisningen udenfor skolen 

Referat: Gennemgået og besluttet.  

3. Samarbejde……kommunikation? – her har jeg ikke lavet noget!  

Referat: Tages op senere.  

4. Trivsel  

Referat: er besluttet i april 2023. 

5. Reklamer og sponsorering 

Referat: havde et ældre princip fra 2008. Besluttet.  

6. Økonomistyring  

Referat: Gennemgået og besluttet.  



 

Hvad er mere væsentligt for jer forældre at få lavet principper omkring? Ikke mindst drøftelser, som 

skal danne baggrund for principperne (retningen). 

Referat:   

 

7. Møde med de øvrige skoler i 4.skolesamarbejdet 23/1 kl. 17-18.30.  

Hvem deltager? Endnu uvist hvor mødet afholdes. 

Referat: Formanden deltager og udgangspunktet er at næstformanden også deltager.  

 

8. Næste møde 12/12 – punkter udover Trivsels- og antimobbestrategien. 

Hvem er vært? 

Referat: Punkter til næste gang; ”principper om lektier” gendrøftes. Drøftelse og 

beslutning af ”Princip om kommunikation”.  

Vicky er vært.  

 

9. Evt.  

Referat: Deltagelse fra SB til møde på tirsdag d. 7. november ift. udstykningen ”Løvfaldet”. 

Fortæller om det til næste møde.  

Trafiksituationen i Kys og Kør nu hvor mørket er på og forældre ikke overholder at der ikke 

skal parkeres – blot sættes af. Parkeringen er på Holmedal eller grusparkeringen ved Kloster 

Møllevej. Anders (Merete) prøver at minde enkelte forældre herom.  

 

 

 

Vel mødt. 

Anders og Merete  

 

 

 

 
 


